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 مدیران منفعل جایی در مسیر رشد استان اصفهان ندارند
 اسـتاندار اصفهـان گفـت: سیاسـت قطعـی دولـت 
تمرکـز بـر میـدان و نتیجه گرایی به جـای گزارش گرایی 
و اتـاق فرمان اسـت و در این راسـتا تلاش شـبانه روزی 

مدیـران ضروری اسـت.
 مهـدی جمالی نژاد در دومین جلسـه شـورای اداری 
اسـتان اصفهـان در سـال ۱۴۰۴ اظهـار کـرد: اصفهـان 
نمـاد ایران عزیز اسـت کـه هر توفیقی و چالشـی در آن 

برای کشـور بازتـاب دارد. 
او بـا بیـان اینکـه سیاسـت قطعـی دولـت تمرکـز 
بـر میـدان و نتیجه گرایـی و نـه گزارش گرایـی و اتـاق 
فرمـان اسـت، افـزود: نباید مدیـران که سـرداران جنگ 
خانواده گریـز  مـردم  و  خانواده گـرا  هسـتند  اقتصـادی 
باشـند؛ بـه همیـن دلیـل وقت گـذاری و عشـق بـه کار 
مدیران بسـیار مهم اسـت. اسـتاندار اصفهـان بیان کرد: 
مدیـران در ایـن دولـت باید به صـورت شـبانه روزی 
فعالیـت کننـد، چراکـه مدیـر بایـد حافظ اسـتان باشـد 
تـا مـردم در آسـایش و آرامـش زندگـی کننـد؛ مطالبـه 
شـخص رئیس جمهـور از اسـتان ها اقـدام میدانـی و کار 

شـبانه روزی بـرای حـل مسـئله مردم اسـت. 
جمالی نـژاد تأکیـد کرد: اصفهـان باید الگوی کشـور 
در تبدیـل دولـت کاغذی به دولت تحولـی و دغدغه مند 
باشـد و در آن از نامه نـگاری صـرف و پـاس دادن امـور 
اجتناب شـود. او با بیان اینکه شـعار سـال محور فعالیت 
مدیـران در سـال ۱۴۰۴ اسـت، گفـت: »سـرمایه گذاری 
بـرای تولیـد« تنها شـعار نیسـت، بلکـه نقشـه راه اداره 
کشـور اسـت که باید بـدون تـرس و احتیاط اجرا شـود. 
اسـتاندار اصفهـان افـزود: در ایـن زمینـه لازم اسـت 
و  بی تحرکـی  زائـد،  بروکراسـی های  بی مـورد،  موانـع 
بی تصمیمـی کـه امـروز بیـداد می کنـد و از عناوین ضد 

تولید اسـت، حذف شـود.
 اسـتاندار اصفهـان خطـاب به مدیران اسـتانی تأکید 
مسـیر  در  جایـی  بی برنامـه  و  منفعـل  مدیـران  کـرد: 
رشـد اسـتان اصفهـان ندارنـد. جمالی نـژاد بـا اشـاره به 
پنـج اولویـت راهبـردی اسـتان اظهـار کـرد: نهضـت 
سـرمایه گذاری داخلـی و خارجـی از راهبردهـای جـدی 
اسـت کـه خـود تبدیـل تهدیدهـا بـه فرصت هـا اسـت 
و اصفهـان بایـد بـا شناسـایی و جـذب سـرمایه گذاران 

نقش آفرینـی جـدی در این حوزه داشـته باشـد. او افزود: 
دسـتگاهی که هیچ فـرش قرمزی برای سـرمایه گذاران 
نداشـته باشـد مـورد برخـورد قـرار می گیـرد؛ همچنیـن 
آئین نامه هایـی کـه مزاحم انجام اقدامات مؤثر می شـوند 
نیـز بایـد حـذف گردنـد. اسـتاندار اصفهـان بـا تأکید بر 
پیشـبرد پروژه هـای اولویت دار با نگاه مسـئله محور بیان 
کـرد: همه چالش های موجود دارای متولی اسـت که در 
صورت عملکرد نامناسـب آن موجـب افزایش نارضایتی 
در اسـتان می شـود؛ موتـور پروژه های نیمه تمـام باید در 

اسـتان روشـن و بطور جـدی دنبال شـود.
 او بـر ضـرورت تقویـت حکمرانـی میدانـی، حـذف 
تشـریفات زائـد، کاهـش مکاتبـات و افزایـش اقدامـات 
میدانـی تأکید کـرد و گفت: مدیران نبایـد مأموریت های 
خـود را صرفـً در نامه هـا و مکاتبـات خلاصـه بداننـد؛ 
مدیرانـی کـه از اتاق خود خارج نمی شـوند یـا در میدان 

حضـور ندارنـد یـا دچـار خطـای مأموریتی اند.
 جمالی نـژاد بـا اشـاره به ضـرورت ارتبـاط مسـتمر 
بـا مـردم و جهـاد تبییـن توسـط مدیـران تصریـح کرد: 

مأیوس سـاز  جریان هـای  کـه  دهیـم  اجـازه  نبایـد 
آلـوده کننـد و  گفتمـان پیشـرفت را در ذهـن مـردم 
روابط عمومی هـا نقـش بسـیار پررنگـی در ایـن حـوزه 
ایفـا می کننـد؛ اطلاع رسـانی دقیـق، تبییـن موفقیت ها 
و پذیـرش ضعف هـا با تفسـیر، تبلیغ و صداقـت با مردم 
ضروری اسـت. او با تأکید بر سـاماندهی پاسـخگویی و 
پایـش مدیران داخلی بیان کـرد: ارزیابی عملکرد بادقت 
و حساسـیت بسـیار مهم بوده و جـدول ارزیابی عملکرد 
فصلـی دسـتگاه ها بایـد تدوین شـود؛ مدیـران منفعل و 
بی برنامه جایی در مسـیر رشـد اسـتان اصفهـان ندارند. 
اسـتاندار اصفهـان بـا بیان اینکـه مأموریت ما پیشـرفت 
اسـت نـه توجیـه عقب ماندگی هـای گذشـته گفـت: ما 
بایـد تصویـر اصفهـان را به عنـوان یـک اسـتان نمونـه 
در مدیریـت جهـادی و توسـعه متوازن در کشـور تثبیت 
کنیـم؛ همـه مـا در این آزمون بـزرگ قرار داشـته و باید 

آن را تـا آخریـن روز مسـئولیت خـود انجـام دهیم.
 اسـتاندار اصفهـان گفـت: نبایـد اجـازه دهیـم کـه 
امیـد جوانـه زده در دل مـردم از بین برود و این مسـتلزم 

جلوگیـری از ایجـاد دوگانگـی در قـول و عمـل مدیران 
اسـت.  جمالی نژاد با اشـاره به مهم تریـن محورهای این 
شـورا اظهـار کـرد: حفظ هویـت انقلابـی، مردمی بودن، 
حضـور در میـدان و اقدامـات جهادی توسـط مدیران از 
اهمیـت ویـژه ای برخوردار اسـت؛ مردم بایـد حس کنند 
کـه مدیـران در کنارشـان هسـتند و مدیران نیـز باید از 

فـرار و پـاس کاری پرهیز کنند. 
او بـا اشـاره اعتراضـات مختلـف صنفـی تصریـح 
کـرد: دسـتگاه ها بایـد بـرای حـل مسـئله و جلوگیـری 
از بحـران بـه مسـائل صنفـی ورود پیـدا کننـد و بدانند 
که حل مسـئله تنها وظیفه اسـتانداری نبوده و مسـتلزم 

همـکاری همـه دسـتگاه ها اسـت.
از  حمایـت  بـر  تأکیـد  بـا  اصفهـان  اسـتاندار   
سیاسـت های دولـت چهاردهـم در همه ابعاد بیـان کرد: 
نبایـد اجـازه دهیم که امید جوانـه زده در دل مردم از بین 
بـرود و ایـن مسـتلزم جلوگیـری از ایجـاد دوگانگـی در 
قـول و عمل مدیران اسـت؛ رهبر معظم انقلاب شـرایط 
را خـوب دانسـته و بـر فعالیت همه مدیـران تأکید دارند. 
او بـا اشـاره به ضـرورت پیگیری مصوبات سـفرهای 
تمـام  اظهـار کـرد:  بـه شهرسـتان ها  مدیـران سـابق 
مصوبـات معوقـه نظـام مسـائل شهرسـتان ها بـوده و 
بـرای مـا مهم اسـت؛ ۹۰۰ مصوبـه در این حـوزه وجود 
داشـته کـه ۹۵ درصـد از آن هـا در سـال جـاری افتتـاح 
می شـود، به طـوری کـه در هفتـه دولـت شـاهد افتتـاح 
۴۰۰ و در دهـه فجـر شـاهد افتتاح ۵۰۰ پـروژه مربوطه 
خواهیـم بـود. جمالی نـژاد بـا تأکید بـر اسـتفاده از بند خ 
مـاده ۲۰ تصریـح کـرد: ایـن ماده قانونـی فرصتـی ویژه 
بـرای اصفهان اسـت که باید بـرای پروژه های خیرسـاز 
و تکمیـل طرح های نیمه تمام مورد اسـتفاده قـرار گیرد.

 او بـا اشـاره بـه پـاره ای از توصیه هـای رهبر معظم 
انقـلاب بـه اسـتانداران در خصـوص مبـارزه بـا فسـاد، 
توجـه به نسـل جـوان، توسـعه عدالت و شـنیدن حرف 
و  منفعت طلبـی  از  اسـتانداران  پرهیـز  گفـت:  مـردم، 
تجارت هـای شـخصی فقـط برای اسـتانداران نیسـت و 
مدیـران اسـتانی نیـز بایـد از پیگیری منافع شـخصی و 
انجـام کارهـای مـوازی در زمان مأموریت خـود اجتناب 

. کنند

 دانشگاه ها باید بازیگران اصلی در حل بحران های کشور شوند
 رئیس جمهـور بـر ضـرورت نقش آفرینـی دانشـگاه ها 
در حـل مسـائل ملـی و منطقـه ای تأکید کرد و خواسـتار 
مشـارکت فعال دانشـگاهیان در اصلاح نظام بودجه ریزی، 

اقتصـاد و مدیریت منابع شـد.
 به گزارش صداوسـیما، مسـعود پزشـکیان در نشست 
هم اندیشـی دربـاره همـکاری دولـت و دانشـگاه ها بـرای 
حـل مسـائل ملـی و منطقـه ای اظهـار داشـت: آنچـه 
و  تحقیـق  کـه  اسـت  ایـن  دارد  وجـود  مـن  ذهـن  در 
فعالیت هـای علمـی بایـد باهدف حل مسـئله انجام شـود 

مسـائل کشـور برطرف شـود.
 مـا مسـیرهایی را به اشـتباه پیموده ایم و دانشـگاه ها و 
اسـتادان دانشـگاه باید اعلام کنند که این مسـیرها اشتباه 
بـوده و راه درسـت را نشـان دهنـد. در حوزه هایـی ماننـد 
اقتصاد، اشـتغال، مصرف انرژی و آب، نیازمند آن هسـتیم 
کـه اسـاتید دانشـگاه و دانشـگاه ها راه حـل ارائـه دهنـد و 

مسـئولیت حل مشـکلات را بر عهـده بگیرند. 
رئیس جمهـور همچنیـن بـا تأکید بر ضـرورت اصلاح 
نظـام بودجه ریـزی کشـور گفـت: بـه زودی دوبـاره بـه 
فصـل بودجه ریـزی می رسـیم و اگـر از هم اکنـون بـه 
فکـر اصلاح نظـام بودجه ریـزی نباشـیم، در فصل بودجه 
بـه دلیـل فوریـت و عجلـه ای که ایجـاد می شـود، دوباره 
همان شـیوه های بودجه نویسـی سـال های گذشـته تکرار 

خواهد شـد. 
تنظیـم  عملکـرد  اسـاس  بـر  بایـد  بودجـه  معتقـدم 
یـک  مبنـای  بـر  بودجـه  هم اکنـون  درحالی کـه  شـود، 
تعریـف از قبل مشـخص تقسـیم می شـود و عملکـرد در 
تخصیـص آن تأثیـری ندارد. پزشـکیان اضافه کـرد: لازم 
اسـت از هم اکنـون یـک تیـم دانشـگاهی، بـه پیشـنهاد 
خـود دانشـگاه ها، اصـلاح نظـام بودجه ریـزی را آغـاز و 

پیشـنهادهای خـود را ارائـه دهـد.
 اصـلاح نظام بودجه ریزی یک فرایند پیچیده اسـت و 
نمی تـوان بـرای همـه دسـتگاه ها یک نوع بودجه نویسـی 
را پیشـنهاد کـرد. رئیس جمهـور بـر ضـرورت ایفای نقش 
پررنگ تـر دانشـگاه ها در حوزه های تخصصـی تأکید کرد 
و گفت: دانشـکده کشـاورزی دانشـگاه تبریز حـدود ۳۵۰ 

هکتار زمین کشـاورزی دارد. 
در دیـداری کـه از آنجـا داشـتم پیشـنهاد کـردم کـه 
عمـده دروس به شـکل عملی با انجام کشـت و کار روی 
همیـن اراضی تدریس شـود تا هم دانشـجویان به شـکل 
عملـی دروس را فراگیرنـد و هـم دیگـران نتیجه عملکرد 

را ببیننـد و الگوبـرداری کنند.
 به هرحـال، آنچـه کـه به عنـوان علـم در دانشـگاه ها 

تدریـس می شـود، بایـد در جایـی اجرایـی گردد.
پزشـکیان با بیان اینکه دانشـگاه ها می توانند بسـیاری 
از مشـکلات کشـور را حـل کننـد، گفـت: دانشـکده های 
مختلـف می تواننـد هرکـدام در حـوزه تخصصـی خـود 
مسـائل و مشکلات کشـور را بررسـی و راه حل آن را ارائه 
دهنـد. به عنوان مثـال، دانشـکده شـیمی می توانـد بگوید 
چگونـه می تـوان مـواد اولیـه لازم بـرای تولیـددارو را در 

کشـور تهیـه کرد تـا مجبور بـه واردات نشـویم.
 در حوزه هـای دیگـر هـم می تـوان ایـن کار را انجـام 
داد؛ به عنوان مثـال، معـادن بسـیاری داریـم کـه با کمک 
دانشـگاه می تـوان آنهـا را فعـال کـرد. رئیس جمهـور بـه 

برخـی بحران هـا اشـاره کـرد و اظهـار داشـت: در تهران 
بـا معضـل کمبـود آب مواجهیـم و اینکـه کـه چگونـه 
می توانیـم آب ایـن شـهر را تأمیـن کنیـم و شـهر تـا چه 

انـدازه می توانـد بـزرگ شـود. 
هـوای تهـران را چگونه می تـوان پاکیزه نگه داشـت؟ 
دانشـگاه ها می تواننـد در این حـوزه وارد شـوند و با دانش 
و نوآوری هایـی کـه دارنـد، مشـکل آب وهـوا را حل کنند. 
مشـکل آب مختـص تهـران نیسـت؛ حتی در شـهرهای 
سـاحلی مثـل آبادان و خرمشـهر هـم مشـکل آب داریم، 
درصورتی کـه بـه نظـرم بـا کمـک دانشـگاه ها می تـوان 

این مشـکلات را حـل کرد.
 پزشـکیان بـا اشـاره بـه ضعـف نظـام برنامه ریـزی 
کشـور گفـت: بسـیاری از مسـائل و مشـکلات ناشـی از 
فقـدان نظـام برنامه ریـزی صحیح اسـت این دانشـگاه ها 
هسـتند کـه می تواننـد این نقطه ضعـف را برطـرف کنند. 
امـروز کشـوری مثـل ترکیـه، باوجـود آن کـه منابـع آبی 
زیـادی دارد و سـدهای بزرگـی سـاخته، بـاز هـم برنامـه 
مقابلـه بـا خشکسـالی دارد؛ امـا ما کـه آب نداریـم، چنین 

برنامـه ای هـم نداریم.
 رئیس جمهـور بـا تأکیـد چندبـاره بـر ضـرورت ایفای 
نقـش پررنگ تر دانشـگاه ها در حل مسـائل کشـور اظهار 
داشـت: دانشـجویان ذهـن بازتـری دارنـد و می تواننـد 
راه حل هـای خلاقانـه بـرای مشـکلات ارائه دهنـد، برای 
حـل مسـائل کشـور نیاز بـه افرادی بـا ذهن بـاز و خلاق 

داریم. 
اعضـای  معیشـتی  اوضـاع  از  انتقـاد  بـا  پزشـکیان 
هیئت هـای علمـی دانشـگاه ها گفت: به دلیـل محدودیت 
بودجـه، دانشـگاه ها قـادر نیسـتند حقـوق مناسـبی بـه 
اعضـای هیئت علمـی پرداخت کنند و این مسـئله موجب 

خـروج نخبـگان از فضـای دانشـگاهی شـده اسـت. 

دانشـگاه ها  فعال سـازی  بـا  فقـط  وضـع  ایـن  رفـع 
در فراینـد حـل مسـائل کشـور ممکـن خواهـد بـود و 
دانشـگاه ها باید بـه بازیگران اصلی در ایـن عرصه تبدیل 

 . ند شو
رئیس جمهـور با اشـاره به برنامه هـای دولت چهاردهم 
برای مشـارکت دادن دانشـگاه ها در عرصه رفع مشکلات، 
پیشـنهاد داد که حل مسائل یک اسـتان به طور آزمایشی 
به دانشـگاهیان و نخبگان سـپرده شـود و افزود: می توان 
شـرکت های زیـان ده دولتـی را نیز بـه دانشـگاه ها واگذار 
کـرد تـا آنهـا را سـودآور کننـد و از این طریـق درآمد هم 

کنند.  کسب 
اداره دانشـگاه های بزرگـی  پزشـکیان گفـت: شـیوه 
ماننـد اسـتنفورد، هـاروارد و آکسـفورد می توانـد بـرای ما 

باشـد.  الگوبخش 
رئیس جمهـور بـا تأکیـد بـر ضـرورت مشـارکت همه 
دیدگاه هـا در فراینـد تصمیم گیـری عالمانـه و منطقـی 
در کشـور گفـت: ایـن روزهـا شـاهد آن هسـتیم که یک 
تصمیـم بدون کار کارشناسـی دقیق و تهیه پیوسـت های 

لازم، کل کشـور را بـه دردسـر انداختـه اسـت.
می گرفتنـد  را  تصمیـم  ایـن  کـه  روز  آن  اگـر   
به عنوان مثـال یـک جامعه شـناس هـم در جلسـه حضـور 
تشـریح  را  تصمیـم  ایـن  اجتماعـی  ابعـاد  و  می داشـت 
می کـرد، شـاید بـه ایـن شـکل تصمیم گیـری نمی شـد.
 اگـر هنـگام تصمیم گیری از همـه تخصص ها و حتی 
از افـراد بومی و مشـرف به مسـائل، ماننـد امام جمعه یک 
شـهر نیـز دعوت شـود، دیگـر تصمیمات غیرکارشناسـی 
کـه موجـب بحران هـای گسـترده در کشـور می شـوند، 

اتخاذ نخواهند شـد. 
پزشـکیان، همچنیـن با اشـاره بـه برنامه دولـت برای 
واگذاری بخشـی از اختیارات به اسـتانداری ها، دانشـگاه ها 

را بـه ارائـه پیشـنهادهای عملـی بـرای مدیریت مسـائل 
اسـتان ها فراخوانـد. رئیس جمهـور به موضـوع یارانه های 
انـرژی نیـز اشـاره کـرد و گفـت: گفتـه می شـود سـالانه 
پرداخـت  کشـور  در  انـرژی  یارانـه  دلار  میلیـارد   ۱۵۰

می شـود کـه بخـش زیـادی از آن هـدر مـی رود.
 اگـر دانشـگاه ها بتوانند طرحی ارائـه دهند که موجب 
کاهـش ۲۰ درصـدی مصـرف انرژی شـود، دولـت آماده 
اسـت مابه التفـاوت آن را بـه دانشـگاه ها پرداخـت کنـد 
تـا بتواننـد از ایـن طریـق حقـوق اعضـای هیئت علمی را 

افزایـش دهند. 
در ایـن جلسـه، پیـش از سـخنان رئیس جمهـور، وزیر 
علـوم، تحقیقـات و فناوری با اشـاره بـه برنامه ریزی های 
صورت گرفتـه بـرای ارتقـا و افزایـش رابطه بین دانشـگاه 
بـرای حـل  اجتمـاع  اقتصـاد و  و عرصه هـای صنعـت، 
مشـکلات کشـور اظهـار داشـت: ایـن رابطـه چنـد دهه 
 ،۱۳۹۲ سـال  در  به طوری کـه  شـکل گرفته  کـه  اسـت 
دانشـگاه ها ۳ هزار طرح از سـوی دولت داشـت و امسـال 

ایـن رقـم بـه ۱۱ هـزار طرح رسـیده اسـت.
 ایـن حجـم از همـکاری دانشـگاه و صنعـت کـه در 
هماهنگـی بـا دولـت صورت گرفتـه، در مقایسـه با سـایر 
کشـورها معقـول اسـت، هـر چنـد کـه توقع بیشـتری در 

این زمینـه وجـود دارد.
 رئیس جمهـور نیـز در واکنـش بـه این سـخنان وزیر 
علـوم، بـا بیـان اینکه آنچـه عنوان شـد مایه خرسـندی، 
امـا ناکافـی اسـت، بـر ضـرورت نقش آفرینـی عملیاتی تر 

دانشـگاه ها در عرصـه حـل مشـکلات تأکیـد کرد. 
در ایـن جلسـه، علاوه بـر رئیس دفتـر رئیس جمهور و 
وزیـر علوم، تحقیقـات و فناوری، رئیس سـازمان مدیریت 
حضـور  دانشـگاه  اسـتادان  از  جمعـی  و  برنامه ریـزی  و 

داشتند.

 در ایران احزاب تنها در ایام 
انتخابات فعالیت دارند

 رئیس مرکز پژوهش های مجلس گفت: در ایران احزاب 
تنها در ایام انتخابات فعالیت دارند و سپس خاموش می شوند، 

بنابراین، پارلمان دانشجویی پاسخی به این خلأ بزرگ است.
 به گزارش مهر، مراسم اختتامیه پنجمین دوره پارلمان 
دانشجویی، هم زمان با آئین افتتاح باشگاه نوآوران و اندیشه ورزان 
مرکز نوآوری قوه مقننه، در محل ساختمان مشروطه مجلس 
شورای اسلامی برگزار شد. در این مراسم، بابک نگاهداری، 
رئیس مرکز پژوهش های مجلس، امیرابراهیم رسولی، مشاور 
امور  معاون  احیایی،  اسلامی، محمد  رئیس مجلس شورای 
فرهنگی و اجتماعی حوزه اجتماعی معاون اول رئیس جمهور و 
بهروز طهماسب کاظمی، معاون پژوهشی مرکز پژوهش های 
و  نوآوران  باشگاه  است  شایان ذکر  داشتند.  حضور  مجلس، 
اندیشه ورزان به عنوان نهادی نوپا در مرکز نوآوری قوه مقننه، 
متشکل از اعضای ادوار مختلف پارلمان دانشجویی است که 
باهدف بهره گیری مستمر از ظرفیت های جوانان نخبه، پیوند 
ساختاریافته با بدنه کارشناسی مجلس و تسهیل جریان نخبگانی 
در حوزه تقنین و سیاست گذاری راه اندازی شده است. بابک 
نگاهداری، در این مراسم با ابراز خرسندی از تداوم این مسیر 
آموزشی، گفت: بسیار خوشحالم که شاهد برگزاری اختتامیه 
پنجمین دوره پارلمان دانشجویی هستیم. در این مدت توانستیم 
مجموعه ای از علاقمندان به حوزه قانون گذاری و فعالیت در 
عرصه نمایندگی را تحت پوشش برنامه های آموزشی و مهارتی 
مرکز نوآوری قوه مقننه قرار دهیم. او با اشاره به پیچیدگی های 
عرصه سیاست گذاری و ناکافی بودن آموزش های کلاسیک 
دیگر  قانون گذاری  و  سیاست گذاری  افزود:  دانشگاهی، 
و  بین رشته ای  ماهیت  باتوجه به  نیستند.  ساده  فرآیندهایی 
چندبعدی مسائل کشور، لازم است مهارت هایی فراتر از دروس 
تئوریک در جوانان نهادینه شود. پارلمان دانشجویی دقیقً با 
همین رویکرد شکل گرفته است تا بستری شبیه سازی شده برای 
تجربه عملی حکمرانی، اجماع سازی، و رهبری جمعی فراهم 
آورد. او تأکید کرد: ما نیاز داریم افرادی را برای آینده کشور 
پرورش دهیم که توانایی حل مسئله داشته باشند. این مهارت در 
آموزش رسمی ما جایی نداشته و امروز شاهدیم برخی مدیران 
صرفً مسائل را بیان می کنند؛ اما توان حل آن را ندارند. رئیس 
ایجاد  کرد:  ادامه خاطرنشان  در  پژوهش های مجلس  مرکز 
باشگاه نوآوران و استمرار پارلمان دانشجویی با هدف آموزش این 
مهارت ها و آشناکردن نسل جدید با فرایندهای واقعی حکمرانی 
است. امیدواریم شاهد اثرگذاری ملموس این آموزش ها در ارتقا 
نظام قانون گذاری کشور باشیم. او با اشاره به نمونه های موفق 
جهانی در زمینه مشارکت جوانان در فرایند حکمرانی همچون 
شورای جوانان در فنلاند و مجمع ملی جوانان در کره جنوبی، 
افزود: در کشور ما نیز پارلمان دانشجویی می تواند نقشی مهم 
در انتقال ارزش ها و تربیت نسل آینده ایفا کند. حضور برخی 
از رؤسای دانشگاه ها در این دوره، نظیر رؤسای دانشگاه های 
شهید بهشتی و تربیت مدرس، نشان دهنده توجه جدی به این 
مسیر است. رئیس مرکز پژوهش های مجلس در بر اهمیت 
دور نگه داشتن این نهاد از سیاست بازی های مرسوم تأکید کرد 
و گفت: هدف ما تشکیل یک زیست بوم مشاوره سیاستی است 
نه یک دورهمی سیاسی. از همه همکاران خواسته ام مراقب 
باشند این فضا آلوده به بازی های جناحی نشود. ما نیاز به یک 
نهاد تخصصی داریم که علاقه مندان به عرصه عمومی در آن 
مهارت آموزی و ظرفیت سازی کنند. نگاهداری با تأکید بر تداوم 
مسیر تربیت نیروهای متخصص گفت: ان شاءالله این مسیر را 
ادامه خواهیم داد. تلاش ما این است که برای کشور دولتمرد 
تربیت کنیم، نه سیاست بازانی که دنبال باندبازی و جناح گرایی 
هستند. از همه دوستان نیز خواسته ام که از فضای امن این 
دوره ها صیانت کنند تا این حرکت با رویکردی سیاست پژوهانه 
و تخصصی پیش رود. او در ادامه با اشاره به راه اندازی »باشگاه 
نوآوران و اندیشه ورزان« توسط مرکز نوآوری قوه مقننه گفت: 
می کند  فراهم  بستری  زیرا  است،  ارزشمند  بسیار  اقدام  این 
تا شرکت کنندگان این دوره ها پس از پایان دوره نیز در یک 

چارچوب سازمان یافته فعالیت داشته باشند.

محیط زیست اصفهان؛ زخمی که 
درمان می خواهد

ادامه از صفحه یک: شاکری در شرایطی از مسئولیت در 
اصفهان خداحافظی کردند که بسیاری از طرح ها و مشکلات 
کلیدی محیط زیستی استان، از جمله بازسازی تالاب گاوخونی، 
کنترل آلودگی هوا، تقویت نظام پاسخگویی به مردم و حفاظت 
مؤثر از مناطق تحت مدیریت، همچنان بی نتیجه و در وضعیت 
تعلیق باقی مانده اند. این در حالی است که ایشان هم اکنون در 
سمت جدید خود در ستاد مرکزی سازمان حفاظت محیط زیست، 
مسئولیت ارزیابی اثرات زیست محیطی پروژه های ملی را بر 
عهده دارند.براین اساس، تأکید می شود که استان اصفهان نیازمند 
مدیریتی با رویکرد مسئله محور، تخصص گرایانه، و متعهد به 
ماندگاری در صحنه اجرایی است. مدیرانی که دغدغه اصلی 
آن ها حل مسائل مردم و طبیعت باشد، نه استفاده از مناصب 
محلی به عنوان سکوی پرتاب.از سرپرست جدید انتظار می رود 
در نخستین گام، گزارشی جامع و شفاف از وضعیت موجود ارائه 
داده و با استفاده از ظرفیت نهادهای علمی، مدنی و مردمی، 
نقشه راهی مبتنی بر اولویت های واقعی محیط زیست اصفهان 
تدوین کند. بازتعریف نظام مدیریت مناطق حفاظت شده، حمایت 
قاطع از محیط بانان، جلب اعتبارات ملی برای احیای زاینده رود و 
گاوخونی، و پیگیری شفاف پرونده های حیوانات در اسارت، باید 

در صدر اقدامات قرار گیرد.
محیط زیست استان اصفهان، موضوعی نیست که بتوان آن 
را به تعویق انداخت یا به فراموشی سپرد. هر تصمیمی که امروز 
گرفته شود، پیامدهای بلندمدتی برای آینده استان مهم اصفهان 
و وطنمان ایران خواهد داشت. ازاین رو نه تنها از سازمان حفاظت 
از محیط زیست، بلکه از کلیه نهادهای حاکمیتی، اجرایی، قضایی 
و مدنی درخواست می شود که در ایفای وظایف خویش در قبل 
محیط زیست، با جدیت بیشتری عمل کرده و این سرمایه ملی را 

از وضعیت فعلی نجات دهند.

 ۴۰ افسر ارتش به دوره های 
بین المللی حفظ صلح رفتند

 فرمانده نیروی زمینی ارتش گفت: ۴۰ نفر از افســران 
فرهیخته نیروی زمینی ارتش به دوره های آموزشی پاسداران 
صلح در کشورهای سوئیس، ایتالیا، ترکیه و هندوستان اعزام 

شده و دوره های مخصوص حفظ صلح را طی کردند.
 بــه گزارش فارس، امیر ســرتیپ کیومــرث حیدری، 
فرمانده نیروی زمینی ارتش در حاشیه اولین همایش تجلیل 
از حافظان صلح نیروی زمینــی ارتش گفت: ما یگان های 
حافظ صلح را با آخرین پروتکل ها، تجهیزات و آموزش های 
مربوطه آماده کردیم. وی افزود: ۴۰ نفر از افسران فرهیخته 
نیروی زمینی ارتش به دوره های آموزشی پاسداران صلح در 
کشورهای سوئیس، ایتالیا، ترکیه و هندوستان اعزام شده و 
دوره های مخصوص حفظ صلح را طی کردند. فرمانده نیروی 
زمینی ارتش اظهار کرد: تاکنون ۲۱ نفر از افســران هم به 
مأموریت های حفظ صلح در کشورهای اریتره، اتیوپی، سودان 
و مالی اعزام شــدند و ایفای نقش کردند. وی ادامه داد: این 
یگان حافظ صلح نیروی زمینی ارتش جمهوری اســلامی 
ایران باتوجه به تجهیزات و آموزش های مخصوصی که برابر 
پروتکل های سازمان ملل طی کرده، آماده است هم به صورت 
انفرادی به عنوان نیروی حافظ صلح و هم به صورت گردانی 
به عنوان یگان حافظ صلح با درخواست سازمان ملل متحد به 
کشورهای هدف اعزام شود. امیر حیدری عنوان کرد: تاکنون 
۲۱ افســر مأموریت ها را انجام دادند و ۴۰ افسر هم دوره های 

مخصوص را در کشورهای مربوطه طی کردند.

 آمادگی رفع موانع پیشرفت 
پژوهشگران ژنتیک را داریم

 در جریان بازدید رئیس و اعضای کمیسیون بهداشت و 
درمان مجلس شورای اسلامی از پژوهشگاه ملی مهندسی 
ژنتیک، مســئولان این مجموعه علمی با ارائه گزارشی از 
دســتاوردها و چالش های موجود، خواســتار حمایت بیشتر 

نهادهای قانون گذار شدند.
 به گزارش تسنیم، رئیس و اعضای کمیسیون بهداشت 
و درمان مجلس شــورای اســلامی با حضور در پژوهشگاه 
ملی مهندســی ژنتیک، در نشست مشترکی با هیئت رئیسه 
این پژوهشگاه شــرکت کرده و پس از شنیدن دغدغه ها و 
مطالبات مســئولان، بر آمادگی مجلس برای تسهیل موانع 
پیش روی محققان و پژوهشــگران تأکید کردند. در ابتدای 
نشست، جواد محمدی، رئیس پژوهشگاه، با ابراز خرسندی از 
حضور نمایندگان مجلس، اظهار داشت: فعالیت های پژوهشگاه 
در زمینه های مختلف تحقیقاتی و مهندسی ژنتیک در سطح 
بالایی انجام می شود. بسیاری از فارغ التحصیلان ما پس از 
پایان تحصیل، با تأسیس شرکت های دانش بنیان وارد بازار 
کار شــده اند و برخی نیز تاکنون چندین محصول فناورانه را 
به تولید رسانده اند. او افزود: پس از تکمیل ساختمان نیمه کاره 
پژوهشگاه، شرکت های دانش بنیان فعال در حوزه بیوتکنولوژی 
در آن مستقر شده اند که به تولید و فروش محصولاتی همچون 
گوشت گیاهی، آنزیم های خاص، جلبک و سایر فرآورده های 
زیستی اشــتغال دارند و در حوزه درآمدزایی نیز موفق عمل 
کرده اند. محمدی با اشــاره به نقش راهبردی پژوهشگاه در 
تحقق اهداف برنامه هفتم توسعه بیان کرد: در بخش مربوط 
به مهندسی زیستی، پژوهشگاه ژنتیک می تواند به عنوان نهاد 
محوری ایفای نقش کند. او همچنین با اشاره به طرح ساخت 
»برج فناوری« گفت: باتوجه به در اختیار داشتن فضای مناسب، 
آمادگی کامل داریم که این پروژه در پژوهشــگاه اجرا شود. 
رئیس پژوهشگاه در پایان اظهار داشت: متخصصان و محققان 
پژوهشگاه آماده اند تا به عنوان بازوی تخصصی و کارشناسی 
کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شــورای اسلامی، در 
حوزه های مهندســی ژنتیک و زیست فناوری نقش آفرینی 
مؤثری داشته باشند. در ادامه این نشست، حسینعلی شهریاری، 
رییس کمیسیون بهداشت و درمان مجلس، ضمن قدردانی از 
فعالیت های پژوهشگاه، اعلام کرد: ما در کمیسیون آمادگی 
داریم تا در مسیر رفع موانع پیشرفت پژوهشگران و تسهیل 
صدور مجوزهای تولید برای شرکت های دانش بنیان مستقر 
در پژوهشگاه، به شرط برخورداری از مستندات و مدارک فنی 
معتبر، همکاری کنیم. در بخش پایانی نشست، نمایندگان 
مجلس با متخصصان و پژوهشگران پژوهشگاه به گفت وگو 
و تبادل نظر پرداختند. این مراسم با بازدید اعضای کمیسیون 
بهداشــت و درمان از بخش های مختلف پژوهشــگاه ملی 

مهندسی ژنتیک به پایان رسید.

 قالیباف وارد کاراکاس شد
 رئیــس مجلس در صدر هیئت پارلمانی کشــورمان با 
استقبال رسمی از سوی مقامات ونزوئلایی وارد کاراکاس شد.

 به گزارش ایلنا، محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس شورای 
اسلامی در صدر هیئت پارلمانی جمهوری اسلامی ایران وارد 

کارکاس شد.
 رئیس مجلس در فرودگاه کاراکاس مورد استقبال رسمی 
از سوی وزیر خارجه، رامون، وزیر حمل ونقل و رئیس کمیسیون 
مشــترک ونزوئلا و ایران، جمعی از نمایندگان مجلس ملی 
ونزوئلا و ســفیر و اعضای ســفارت ایران در کاراکاس قرار 
گرفت. دیدار با مقامــات ونزوئلا و تجار ونزوئلایی و ایرانی 
و بررسی موانع توسعه تجارت دو کشور از جمله برنامه های 
سفر رئیس مجلس به این کشور است. در خرداد ۱۴۰۱ سند 
همکاری های جامع دو کشور با حضور رئیس جمهور ونزوئلا 
در تهران امضا شد. ونزوئلا از گلوگاه های مهم تأمین نیازهای 
کشورمان به مواد اولیه نظیر آلومینا، سنگ آهن، طلا و فلزات 
کمیاب است. ونزوئلا همچنین دارای ظرفیت های مناسب 
برای کشت فراسرزمینی و ایجاد پالایشگاه ها از سوی ایران 
اســت. روابط تجاری دو کشور در سال ۱۴۰۱ به ۳.۶ میلیارد 
دلار رســیده اســت. رئیس مجلس برای شرکت در مجمع 
پارلمانی کشورهای عضو بریکس در برزیل و توسعه مناسبات 
اقتصادی، سیاسی و فرهنگی با کشورهای ونزوئلا و کوبا به 

آمریکای لاتین سفرکرده است.
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